
Základní škola a mateřská škola Mysločovice se připojuje dne 27. 11. 2023 ke stávce 

 

Vážení zákonní zástupci Vašich dětí a našich dětí a žáků, 

Dne 22. 11. 2023 oznámilo ředitelce školy 50 zaměstnanců Základní školy a mateřské školy 
Mysločovice, že se dne 27. 11. 2023 aktivně připojí k celodenní stávce, která bude spočívat v jejich 
osobní nepřítomnosti ve škole. Z toho důvodu nejsme schopni zajistit provoz školy pro Vaše děti. 
Základní škola tak bude po celý tento den uzavřena. Provoz bude přerušen rovněž v mateřské škole. 
Uzavřena bude i školní jídelna a školní družina. 

Všem zaměstnancům je jasné, že toto rozhodnutí zkomplikuje řadě z Vás běžný denní program 
pracovního dne. S vyhlášením jsme čekali do poslední chvíle, neboť jsme věřili v dohodu 
s Ministerstvem školství ohledně řady připravovaných sporných bodů, které dle našeho názoru 
ohrožují budoucí kvalitní vzdělávání Vašich dětí a celkový provoz školy. Bohužel ani včerejší online 
jednání ministra školství Mikuláše Beka s řediteli škol a následné jednání pana ministra na Vládě ČR a 
s odbory nepřineslo očekávané požadavky z řad pedagogů i provozních zaměstnanců. 

Co je tedy důvodem k vyhlášení stávky nejen na naší škole? 

• Snížení mzdových prostředků pro nepedagogické pracovníky zabezpečující chod školy 
odebráním tzv. neobsazených pozic. To způsobí propad jejich aktuálních mezd včetně ztráty 
možnosti tyto zaměstnance motivovat formou odměn. Máme obavu, aby pak tito zaměstnanci 
raději nezvolili práci v jiné organizaci za lepších finančních podmínek. Kdo nám pak uvaří, kdo 
uklidí atd.? 

• Nesouhlasíme s placením nemocenské zaměstnanců školy z prostředků na nadtarifní platy 
zaměstnanců (naopak za správné považujeme, že se již nemocenská nebude platit z prostředků 
ONIV – ostatní neinvestiční náklady).  

• Nesouhlasíme se snížením prostředků z kapitoly ONIV, ze kterých je hrazena například výuka 
plavání, učební pomůcky pro žáky, digitální technika atd. 

• Nesouhlasíme s nekoncepčním rozhodnutím vedoucí ke snížení počtu možných odučených 
hodin (tzv. PHmax), které povede na řadě škol ke škrtání některých hodin (půlené hodiny, 
semináře atd.) a k následnému propouštění zaměstnanců. 

• Není možné, aby se o všech těchto i dalších klíčových věcech o fungování školy rozhodovalo 
bez potřebné analýzy a diskuse na odborné úrovni, do které by nebyli zapojeni odborníci 
z praxe (ředitelé škol, učitelé atd.), kterých se to nejvíce dotýká. 

• Nesouhlasíme s nekoncepčními kroky, které naše vzdělávání vrací ve vývoji zpátky (PHmax, 
výpočet počtu asistentů pedagoga v době, kdy systém konečně funguje; neustálé úpravy 
koncepčních dokumentů vzdělávání atd.). 

Vážení zákonní zástupci, věříme, že naše požadavky pochopíte, případně je i podpoříte. Jde tu 
především o vzdělávání Vašich dětí v budoucnu – aby se mohly kvalitně vzdělávat a bylo jim ve škole 
po všech stránkách dobře a komfortně. 

Ještě jednou Vám děkují za pochopení všichni aktivní účastníci stávky. 

Mgr. Pavla Gregorovičová, ředitelka školy 
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